
LPS galvenie iebildumi un priekšlikumi 
MK noteikumu projektam 

«Piesārņoto un potenciāli piesārņoto vietu 
apzināšanas un reģistrācijas noteikumi»



1. Kā norādīts noteikumu projekta anotācijā, VARAM 2018. gada 24. 
augustā tika rīkota sanāksme, kurā piedalījās pārstāvji no VARAM, VVD 
un LVĢMC, lai pārrunātu iespējamo pašvaldību kompetences 
paplašināšanu. Diemžēl pašvaldību pārstāvji uz šo sanāksmi netika 
uzaicināti; 

2. Šāda funkciju pārdale ir pretrunā ar likumu “Par piesārņojumu”;

3. Noteikumu projekta anotācijas III sadaļā “Tiesību akta projekta 
ietekme uz valsts budžetu un pašvaldību budžetiem” ir norādīts, ka 
projekts šo jomu neskar, kaut gan funkciju pārdale nevar notikt bez 
ietekmes uz budžetu;



4. Nav skaidrs, ar kādām metodēm jāveic piesārņoto un potenciāli piesārņoto vietu 
apzināšana;

5. Noteikumu projekts paredz, ka VVD sniedz pašvaldībām visu tā rīcībā esošo informāciju 
par piesārņotajām un potenciāli piesārņotajām vietām attiecīgajā teritorijā. Nav saprotams, 
kad un kādā veidā šī informācijas nodošana notiks, tādēļ rodas bažas par papildu 
administratīvo slogu gan VVD, gan pašvaldībām;

6. Nav saprotama nepieciešamība, iegūstot informāciju par piesārņotām un potenciāli 
piesārņotām vietām, vērtēt būvatļaujas un būvprojektu dokumentācijas, ja pirms 
būvniecības darbu uzsākšanas nepieciešams no VVD saņemt tehniskos noteikumus vai 
veikt sākotnējo IVN, līdz ar to dati par konkrēto objektu jau ir VVD pieejami;

7. Pašvaldībās nav ne datu, ne speciālistu, kas varētu novērtēt, piem., piesārņojuma līmeni 
un apjomu, piesārņojošo vielu migrētspēju, ietekmi uz cilvēku veselību un vidi, vides 
jutīguma parametrus. Pašvaldību ieskatā tā ir VVD funkcija;



8. LPS ierosina, ka VVD, izsniedzot piesārņojošās darbības atļaujas, izvērtē, vai attiecīgais 
objekts iekļaujams datubāzē, tādējādi ievērojami atvieglojot jaunu objektu apzināšanu un 
reģistrēšanu;

9. grozījumi NK noteikumos “Piesārņoto un potenciāli piesārņoto vietu apzināšanas un 
reģistrācijas kārtība” ir nepieciešami. Lai darbs pie to izstrādes būtu ātrāks un sekmīgāks, 
ierosinām izveidot darba grupu, iekļaujot tajā pašvaldību pārstāvjus.


